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Notulen vergadering Raad van Toezicht SOVON  
 
Datum:    Vrijdag 26 april 2024 
Tijd:     8.30 – 10.30 uur 
Locatie:   Focus, Umbriëllaan 1 Heerhugowaard 
Aanwezigen:  Suzanne van Ketel (voorzitter), Erna Winters, Robert van Rijn, Freerk Jonkers,  
     Tom Cohen, René Rigter, Henk Klaassen en Jessica de Geus (verslag) 
Afwezig:   -   
 

 
Opening 
Suzanne van Ketel opent de vergadering en heet Jessica de Geus welkom. Jessica is op 1 maart gestart 
als bestuurssecretaris van SOVON.   
 
1. Mededelingen, vaststelling agenda 
De agenda wordt ongewijzigd vastgesteld. 
 
2. Verslag vergadering 15 december 2023 
Het verslag wordt ongewijzigd vastgesteld. De RvT dankt Gail van Dam voor de waarneming in deze bij 
afwezigheid van een bestuurssecretaris.  
Naar aanleiding van de notulen van 15 december 2023 geeft René aan dat verkiezingen voor de 
medezeggenschapraad bij het Willem Blaeu heeft geleid tot een deels andere medezeggenschapsraad. 
 
3. Actualiteiten RvT 

 Strategische thema’s 
Door de bestuurder is ter informatie een lijst met thema’s die een relatie hebben met het Strategisch 
Manifest 2023-2027 gedeeld. Dit overzicht is een levend document en wordt ook in het College van 
Schoolleiders gebruikt. Het format voor de agenda van het College van Schoolleiders is hierop 
aangepast. Bij het volgende overleg zal ook het format voor de agenda van de RvT zijn aangepast op 
deze indeling. Erna Winters adviseert om bij punt 3.1 (uitwisseling ICT in het onderwijs (zowel technisch 
als didactisch)) en punt 4.3 (Technologie en toepassing) het bedrijfsleven actief te betrekken.  
 

 Zelfevaluatie RvT 
Vanuit de RvT wordt aangegeven de zelfevaluatie van de RvT graag extern te laten begeleiden. Volgend 
RvT-overleg zal hiervoor een voorstel worden gedaan (actie: bestuurssecretaris).  
 

 Scholing RvT 
Het voorstel voor de jaarlijkse  scholing van de RvT is prima, maar de prijs is aan de hoge kant. Vraag is 
of aan de prijs nog wat gedaan kan worden (actie: bestuurssecretaris). De datum voor het 
scholingsmoment wordt bepaald op woensdag 2 oktober van 15:00 – 21:00 uur. De scholing vindt plaats 
op een nog nader te bepalen locatie. Bij de scholing zijn de bestuurder en de bestuurssecretaris niet 
aanwezig.  
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 Rooster van aftreden 
Het rooster van aftreden is ter informatie geagendeerd.  
 

 Werving nieuw lid – vacaturetekst en afvaardiging vanuit de RvT voor BAC 
Met het aftreden van Erna Winters per 31 december 2024, in verband met het aflopen van de tweede 
termijn, ontstaat er een vacature voor een lid RvT. In principe is de voorgelegde vacaturetekst akkoord. 
Er wordt gezocht naar kandidaten met een onderwijskundige en bij voorkeur ook bestuurlijke 
achtergrond met onder andere kennis van huisvesting. Het betreft een lid op voordracht van de 
medezeggenschap. Bij gelijke geschiktheid is er, gezien de samenstelling van de RvT, voorkeur voor een 
vrouw.  
Het beoogde lid neemt zitting in de Commissie voor Onderwijs en Kwaliteit.  
 
De aangepaste tekst wordt voor akkoord voorgelegd aan de voorzitter van de RvT waarna de tekst 
gepubliceerd kan worden (actie: bestuurssecretaris). Het streven is om voor de zomervakantie tot een 
selectie te komen.  
 
In de BAC nemen vanuit de RvT Suzanne van Ketel en Robert van Rijn zitting.  
 

 Samenstelling commissies RvT 
De verschillende commissies zijn vanuit de RvT zijn als volgt bemenst:  
Commissie Onderwijs & Kwaliteit: Erna Winters en Robert van Rijn 
Remuneratiecommissie: Suzanne van Ketel en Robert van Rijn 
Auditcommissie: Tom Cohen en Freerk Jonkers 
 
De gesprekken met respectievelijk de GMR, staf BMO en het College van Schoolleiders worden bij 
toerbeurt door de verschillende leden van de RvT in koppels van twee gevoerd, waarbij wordt 
opgemerkt dat bij het gesprek met de GMR altijd het lid RvT dat op voordracht van de 
medezeggenschap in de RvT zitting heeft aanwezig is.  
 
Voor de komende gesprekken tussen een afvaardiging van de RvT en de GMR, staf BMO en het College 
van Schoolleiders, op vrijdag 28 juni 2024, ziet de verdeling er, bij afwezigheid van Tom Cohen 
(naschrift: en Robert van Rijn), als volgt uit:  
Staf BMO: Freerk Jonkers en Suzanne van Ketel 
CvS:   Suzanne van Ketel en Erna Winters 
GMR:   Erna Winters en Suzanne van Ketel 
 
Voor de overleggen tussen een afvaardiging van de RvT en de GMR, staf BMO en het College van 
Schoolleiders op vrijdag 29 november 2024 ziet de verdeling er als volgt uit:  
Staf BMO:  Robert van Rijn en Tom Cohen 
CvS:  Erna Winters en Freerk Jonkers 
GMR:  Erna Winters en Suzanne van Ketel 
 
Voor deze overleggen wordt een overzichtje met tijdsindeling gemaakt en aan de genodigden verstrekt 
(actie: bestuurssecretaris) 
 

 Vergaderschema RvT 2024 en 2025 
Het vergaderschema wordt vastgesteld. In juni  en september 2024 en 2025 is Tom Cohen niet in 
Nederland. Waar mogelijk wordt door Tom aan eventuele overleggen online deelgenomen.  
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4.  Actualiteiten CvB 

 Terugkoppeling inspectiebezoek rsg Wiringherlant 
René Rigter informeert de RvT over het inspectiebezoek dat onlangs heeft plaatsgevonden op 
rsg Wiringherlant. Hoewel het rapport nog niet is ontvangen, is de kans groot dat er een 
onvoldoende beoordeling volgt. Dit oordeel is door de inspecteur al mondeling aan het bestuur 
en de schoolleiding medegedeeld.  
 
Het onvoldoende oordeel wordt afgegeven op de standaard veiligheid. De inspectie heeft 
onderzocht, onder andere door het analyseren van de resultaten van de eerder afgenomen 
enquête over veiligheidsbeleving, van een tijdens het onderzoek afgegeven signaal van een 
leerling en een docent.  
De overige standaarden (pedagogisch-didactisch handelen, resultaten en zicht op ontwikkeling 
en begeleiding) zijn voldoende beoordeeld. Op deelterreinen volgen wellicht nog meer 
herstelopdrachten.  
De school heeft al eerder ingezet op het verder ontwikkelen van beleid op veiligheid, echter dit 
is nog niet voldoende meetbaar en zichtbaar gebleken. Het wachten is nu op het rapport van de 
inspectie waarmee, bij een onvoldoende, een herstelopdracht volgt. Op deze herstelopdracht 
wordt niet gewacht, aan het plan van aanpak voor verbetering wordt gewerkt. 
 
Op de vraag van Suzanne van Ketel of dit signaal van de inspectie wordt herkend, antwoordt 
René Rigter dat dit niet het geval is. Deze school is door de huidige rector helemaal opnieuw 
opgebouwd. Wel is bekend dat enquêtes op deze school altijd slecht worden ingevuld en men 
vaak lager scoort dan gemiddeld. Waarom dit zo is, is niet duidelijk.  
 
Tom Cohen vraagt wat er met de resultaten uit de enquête is gebeurd. Welke vervolgstappen 
zijn er ondernomen? René Rigter antwoordt dat de resultaten van de enquête pas bekend zijn 
en dat men nog bezig is met het analyseren van de resultaten.  
Henk Klaassen vult aan dat er SOVON breed een kader voor sociale veiligheid is opgesteld en dat 
er een digitaal systeem wordt ingericht om het de scholen makkelijker te maken het 
veiligheidsbeleid op te stellen en inzichtelijk te maken. Op bestuurlijk niveau wordt er op 
gestuurd dat de scholen hiermee aan de slag gaan.  
 
Op aangeven van Robert van Rijn komt dit onderwerp terug in de Commissie O&K.  
 
Suzanne van Ketel sluit dit onderwerp af met de opmerking dat het vervelend is dat dit is 
gebeurd en dat het nu zaak is dit om op te pakken en zo snel mogelijk te herstellen.  
 

 Aanmeldingen 2024-2025 
Het overzicht is ter informatie aan de RvT aangeboden.  
René Rigter licht het overzicht toe. Alleen het Jan Arentsz heeft een dikke plus in de 
aanmeldingen, onder andere door leerlingen uit Warmenhuizen die anders waarschijnlijk 
hadden gekozen voor het PCC in Bergen en nu naar het Jan Arentsz in Langedijk gaan. Trots zijn 
we bij SOVON op het Huygens College dat wederom boven de 300 aanmeldingen uitkomt. Het 
Stedelijk Dalton College Alkmaar heeft flink minder aanmeldingen. Dit wordt mogelijk 
veroorzaakt doordat leerlingen voor het Jan Arentsz hebben gekozen. Ook speelt de uitstraling 
van het gebouw wellicht een rol. Het Stedelijk Dalton College Alkmaar heeft tevens te maken 
met een flinke groep havo-4 leerlingen die de overstap maken naar het mbo.  
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Het Willem Blaeu en de Berger Scholengemeenschap laten een licht herstel zien. Rsg 
Wiringherlant laat, in tegenstelling tot de verwachtingen, ook een kleine plus zien. Bij het Van 
der Meij College komen de aanmeldingen nu binnen. Dit loopt goed. Leerlingen komen onder 
andere van het Stedelijk Dalton College Alkmaar maar een flink aantal (rond de 50) leerlingen 
komt van buiten de moederscholen.  
Zorgen zijn er over het Murmellius Gymnasium. Zorgen zijn er ook bij Focus waar het aantal 
aanmeldingen door de uitkomsten van de doorstroomtoets is gehalveerd. Bij De Viaan lijken de 
resultaten van de doorstroomtoets geen invloed op de aanmeldcijfers te hebben.  
 
Op de vraag van Robert van Rijn wat de visie van het samenwerkingsverband is op de 
tegenvallende aanmeldcijfers bij de praktijkschool antwoordt René Rigter dat hij dit onderwerp 
in het samenwerkingsverband zal agenderen.  
 
Freerk Jonkers vraagt om het overzicht van aanmeldingen van heel SOVON (actie: 
bestuurssecretaris).  
 

 Formatie 2024-2025 
Voor 2023 was een tekort begroot van € -1,6 miljoen, aldus René Rigter. En hoewel de 
accountantscontrole op dit moment nog loopt heeft de accountant geconstateerd dat het 
uiteindelijke tekort over 2023 zal uitkomen op € -0,9 miljoen.  
 
Voor 2024 is een tekort van € -2,7 miljoen begroot, aldus René Rigter. Dit wordt nu 
teruggerekend naar formatie 2024-2025. Er is veel gesproken met de schoolleiders omdat er 
met de ingediende plannen en wensen een overschrijding van de begroting met nog eens € 2 
miljoen ontstond. Omdat dit niet aanvaardbaar was is er extra gestuurd en zijn er naast 
gezamenlijke gesprekken ook individuele gesprekken gevoerd om te bepalen wat er nodig is en 
hoe er bezuinigd kan worden. Deze gesprekken hebben geleid tot een formatieplan dat uit 
solidariteit tot stand is gekomen en waarin vier scholen (Van der Meij College, Willem Blaeu, 
Berger Scholengemeenschap en Murmellius Gymnasium) een extra bezuinigingsopdracht 
hebben gekregen.  
 
Op de vraag van Suzanne van Ketel of hiermee de formatie in lijn is met de begroting antwoordt 
René Rigter bevestigend. Door een flexibele schil van 27% is het mogelijk om allereerst afscheid 
te nemen van collega’s met een tijdelijke aanstelling. Daarna is gekeken naar een klein aantal 
collega’s dat boventallig is en of deze collega’s een plek kunnen krijgen op een andere school 
binnen SOVON.  
 
René Rigter geeft aan dat er ook voor ruim € 7,7 miljoen aan subsidies is aangevraagd. De hoop 
is dat hiervan 10% wordt toegekend. Het aanvragen van de subsidies en de tijd die gepaard gaat 
met de mogelijke toekenning ervan zorgt voor veel onzekerheid.  
 
Tenslotte geeft René Rigter aan dat de GMR op 25 april 2024 heeft ingestemd met het 
formatieplan 2024-2025.  
 

 Situatie Murmellius Gymnasium 
Henk Klaassen informeert de RvT dat het de goede kant op gaat met het Murmellius 
Gymnasium. Henk is iedere week een paar uur op de school aanwezig en ziet dat er mooie 
stappen worden gezet. De interim rector kan goede stappen zetten in zijn opdracht om te 
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zorgen voor eenheid en samenwerking in de schoolleiding en het team laat ook voortschrijdend 
inzicht zien.  
 
De interim rector heeft een opdracht tot januari, waarbij voor de zomervakantie een 
tussenevaluatie volgt. Omdat er nog een aantal structurele ingrepen nodig zijn kan het zijn dat 
het contact van de interim rector wordt verlengd tot het gehele schooljaar 2024-2025.  
Binnen het Murmellius Gymnasium is een cultuur ontstaan om de lat zo hoog mogelijk te leggen 
en van leerlingen te verlangen dat zij deze lat halen. De school moet echter terug naar de basis. 
Vraag die daarbij speelt is: Wat is er nodig om het gymnasium diploma te kunnen halen en wat 
biedt de school daarbovenop nog aan?  
 

 Voortgang verkenning SOVON – Jan Arentsz 
Suzanne van Ketel geeft aan dat zij de voorzitter van de RvT Jan Arentsz heeft gesproken en dat 
er sprake lijkt van ruis op de lijn. Belangrijk is om uit te dragen dat beide RvT’s het belang van 
het doen van verder onderzoek naar verdergaande samenwerking onderschrijven. De 
intentieverklaring die de beide CvB’s hiervoor op willen stellen is daaraan ondergeschikt en kan 
volgens de beide RvT’s korter en eenvoudiger.  
De opmerkingen van beide RvT’s bij de voorliggende intentieverklaring worden door de RvT’s 
gebundeld aangeboden aan beide CvB’s zodat de verklaring hierop kan worden aangepast.  
Dit hoeft de adviesaanvraag aan de MR van het Jan Arentsz en de GMR van SOVON niet in de 
weg te staan. De adviesaanvraag aan de medezeggenschapsraden gaat immers om de vraag of 
men door kan gaan met het doen van verder onderzoek naar verdergaande samenwerking en 
gaat niet over de inhoud van de intentieverklaring.  
 
Door de RvT wordt de vraag gesteld of Leaders for Solutions de juiste partij is om dit proces te 
begeleiden.  
 
Door de RvT wordt meegegeven dat het in de besluitvorming helder moet zijn welke stappen er 
door wie te zetten zijn.   
 

 Evaluatie pilot tweehoofdig bestuur 
Robert van Rijn spreekt namens de RvT dank uit voor het opstellen van de voorgelegde 
documenten. Aangegeven wordt dat zowel een eenhoofdig als een tweehoofdig bestuur voor- 
en nadelen heeft. Mede gezien de situatie van het doen van verder onderzoek naar 
verdergaande samenwerking met het Jan Arentsz ziet de RvT op dit moment geen reden om 
hierover een besluit te nemen. Mocht het komen tot een verdergaande samenwerking met het 
Jan Aretsz dan ligt een tweehoofdig bestuur voor de hand, maar dit is niet in beton gegoten.   
Voor de RvT is het borgen van de continuïteit en het waarborgen van tegenspraak met een 
eenhoofdig bestuur wel een punt van aandacht. Daarom wordt afgesproken dit onderwerp 
regelmatig op de agenda terug te laten keren en de ontwikkelingen ten aanzien van de 
mogelijke samenwerking met het Jan Arentsz goed te monitoren.  
 
De RvT geeft aan niet uit te kijken naar het vertrek van Henk Klaassen. Henk is een goede 
adviseur en vervanger van René Rigter gebleken. Met de komst van Jessica de Geus als  
bestuurssecretaris  kan het vertrek van Henk deels worden opgevangen.  

  



 

Pagina 6 van 7 

 

5.  Huisvesting/ ICT/ Facilitair 

 Voortgang nieuwbouw BSG 
René Rigter informeert de RvT dat de bouw volgens planning verloopt en dat een aantal 
onderdelen, bijvoorbeeld ten aanzien van duurzaamheid en het schoolplein, wel mager zijn. 
Afgelopen maandag zijn alle fracties uit de gemeenteraad van de gemeente Bergen op bezoek 
geweest bij de nieuwbouw. Hierop hebben de fracties van GroenLinks en de VVD een motie 
ingediend om extra middelen voor de nieuwbouw vrij te maken. Deze motie is aangenomen en 
levert een extra budget van € 200.000 op. Daarnaast wordt er in de gemeenteraad nog 
vergaderd over wat er verder aan budget nodig en beschikbaar is.  
De nieuwbouw wordt naar verwachting tussen de kerstvakantie 2024 en 1 maart 2025 
opgeleverd.  
 
Daarnaast is er door René Rigter namens SOVON bezwaar aangetekend tegen een eerder besluit 
van de gemeente Bergen met betrekking tot de financiering van de nieuwbouw. Complimenten 
zijn er vanuit het bestuur voor Sven Meijer, hoofd bedrijfsvoering SOVON. Hij maakt zich enorm 
hard voor dit nieuwbouwproject.  
 
Ten aanzien van de huisvestingsproblemen bij het Huygens College zijn de fracties uit de 
gemeenteraad van de gemeente Dijk en Waard uitgenodigd. Op verzoek van verschillende 
voortgezet onderwijs scholen in Dijk en Waard mag er door de scholen een voorstel voor een 
huisvestingsplan bij de gemeente worden ingediend. Het alternatief van de gemeente Dijk en 
Waard is dat het Huygens College samen met het Trinitas College in één gebouw gaat. Dit is voor 
SOVON eigenlijk geen optie.  
 

 De Nieuwe Alkmaarse 
René Rigter informeert de RvT over het initiatief van een aantal PO- en VO-besturen om te 
onderzoeken of het mogelijk is een school te stichten met een doorlopende leerlijn van 4-18 
jaar. De wens voor het oprichten van een dergelijke school komt vanuit ouders die graag een 
andere manier van onderwijs voor hun kinderen willen. Het gaat daarbij op een op Agora 
onderwijs gebaseerd concept. Vanuit SOVON wordt dit project getrokken door Maud Croes 
(directeur van De Viaan). Maud komt het concept en de intenties graag een keer toelichten in de 
RvT (actie: bestuurssecretaris). De intentie is om in september 2025 met deze vorm van 
onderwijs te starten, wellicht gehuisvest in één van de SOVON scholen.  
 
 

6.  Rondvraag, sluiting 
Suzanne van Ketel geeft aan dat vanuit de RvT op een later moment wordt teruggekomen op de vraag of 
er behoefte is aan het instellen van een agendacommissie ter voorbereiding van de RvT-vergaderingen 
(actie: Suzanne van Ketel).  
 
Vanuit de RvT wordt aangegeven dat, op voorstel van de bestuurssecretaris, gestopt kan worden met 
het gebruik van iBaps als vergadertool en om over te stappen naar Microsoft Teams.  
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Actielijst per 26 april 2024 
 

Datum 
overleg 

actie actiehouder status 

26-04-24 Gebruiken nieuw format voor agenda RvT. bestuurssecretaris  

26-04-24 Voorstel voor begeleiding zelfevaluatie RvT. bestuurssecretaris  

26-04-24 Voorstel scholing RvT, onderzoeken of er ruimte zit 
in de prijs 

bestuurssecretaris  

26-04-24 Aangepaste vacaturetekst lid RvT voorleggen aan vz 
RvT en bij akkoord starten wervingsprocedure 

bestuurssecretaris  

26-04-24 Overzicht gesprekken RvT met GMR, staf BMO en 
CvS d.d. 28 juni 2024 en 29 november 2024 naar 
RvT-leden sturen 

bestuurssecretaris  

26-04-24 Overzicht aanmeldcijfers van alle SOVON-scholen 
naar RvT sturen 

bestuurssecretaris  

26-04-24 Inplannen Maud Croes over De Nieuwe Alkmaarse in 
een komend RvT-overleg 

bestuurssecretaris  

26-04-24 Reactie op instellen agendacommissie RvT Suzanne van Ketel  

 


